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Verksamhetsberättelse för 2021 
Styrelsen för Svenska Stövarklubben får härmed överlämna följande berättelse över klubbens 
förvaltning och aktiviteter under 2021 vilket är klubbens 109:e verksamhetsår. 

 

Styrelsen har bestått av följande personer  

Rolf Karlsson  ordförande 

Peter Hermansson v ordförande, info- och medlemsansvarig 

Lill Wiklund  kassör t o m 2021-07-02 

Henrik Mårts adjungerad kassör fr o m 2021-08-17 

Marita Lithander sekreterare 

Petra Högberg ungdomsansvarig, ansvarig för rävsektion 

Thomas Larsson jaktprov- och regelansvarig 

Thomas Eriksson utställningsansvarig 

Daniel Bohlin avelsansvarig 

Leif Lundholm IT-ansvarig 

 

 

Styrelsens arbete och organisation 

Ordförande, kassör och sekreterare har utgjort styrelsens Arbetsutskott som handlagt 
löpande ärenden av akut karaktär som sedan rapporterats till styrelsen för godkännande. 
Ordförande och kassör har varit firmatecknare för klubben. Styrelsen har haft ett 
gemensamt ansvar för verksamheten. Styrelsen har haft 17 protokollförda sammanträden 
varav 1 fysiskt möte under året. Styrelsen har i efterhand, vid näst kommande möte, 
konfirmerat och godkänt de av AU fattade besluten och handlagt ärenden i övrigt.  

Styrelsen har i övrigt verkat efter SvStk stadgar och av Fullmäktige fattade beslut. 

Revisorer 

Interna revisorer var Örjan Strömberg och Jimmie Guttormsson, suppleanter var Gottne 
Lindgren och Rolf Johansson. 

Extern revisor var Ernst & Young. 

Valberedning 

Valberedningen har bestått av Mikael Petersson, sammankallande, 
Lennart Ragnarsson, Michael Barchéus, Rolf Johansson och Olle B Häggkvist. 
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Ekonomi 

I separat upprättad årsredovisning för räkenskapsåret 2021-01-01—2021-12-31 redovisas 
det ekonomiska utfallet under perioden. Årets resultat visar ett överskott på 190 065,36 kr. 
Styrelsen föreslår att årets överskott överförs i ny räkning 

Jakt och politik 

Styrelsens arbete under året 2021 har inte omfattat speciellt mycket arbete med de problem 

och visioner som vi stövarjägare har gällande rovdjuret varg. Tyvärr. Det stora hotet för vår 

jaktform är naturligtvis dess stora och snabba utbredning. Vi har under året sett hur den 

sprider sig mer och mer söderut och hur hundägare, och fårägare, blir mer och mer despe-

rata. Vad man inte förstår är hur jaktmotståndarnas makt kan vara så stor gällande överkla-

gan på redan beslutade avskjutningar inom vargrevir. Samtidigt som löshundsjakten erkänns 

som ett världskulturarv och skall söka in på Unescos lista. 

Den förkortade rävjakten med drivande hund är ett annat problem. Vi vet att våra två jäga-

reförbund arbetat för att det inte skulle genomföras, men de styrande i landet gör lite som 

dom vill ändå och genomförde det. Känns inte heller som att dom skulle ändra sig bara för 

att Svenska Stövarklubben slår näven i bordet. Vår förhoppning står till att mera jaktvänliga 

partier kommer att styra landet efter höstens Riksdagsval.  

Vi i styrelsen har blivit tvungna att lägga ned en massa tid på annat arbete inom klubben för 

att få allt att fungera. Då Svenska Stövarklubben är en mycket stor organisation med många 

viljor inblandade, och eftersom mycket av arbetet är nytt för oss tar det naturligtvis sin tid. 

Vi måste fortsätta att agera på ett sätt som visar på god etik gällande jaktformen och verka 

för ett bra sätt att lägga ut text och bilder på sociala medier. Vi måste fortsätta att försvara 

vår jaktform på räv och hare. 

Med en förhoppning om att även politikerna snart inser problemet kämpar vi vidare så gott 

vi kan. 

Rolf Karlsson 

ordförande 

 

Medlemsansvarig 

Vid årsskiftet 2020-21 var det totala medlemsantalet 4620. 

Vid årsskiftet 2021-22 var det totala medlemsantalet 4514. 

Varje månad skickar SKK ut statistik angående antalet medlemmar, U-lista, där medlemmar som inte 

betalt sin avgift och fått en påminnelse samt en lista med nya medlemmar. 
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Påfallande ofta återkommer många på listan med nya medlemmar som någon månad tidigare varit 

uppsatta på U-listan. 

Tidningen Stövaren utkommer med 4 nummer varje år. En tidningsfil beställs från SKK inför varje ut-

gåva. Listan skicka sedan vidare till tryckeriet. 

Under året så har flera medlemmar fått hjälp med olika medlemsfrågor.  

Peter Hermansson 

 

Ungdoms- och rävsektionen 

Under året som gått så har verksamheten varit sparsam. Dock inte för att vi inte velat. Men 
pandemin höll sig kvar och vi har inte kunnat umgåtts på samma sätt vi gjort tidigare. Hop-
pas att vi ska kunna ha en verksamhet med mer ungdomsverksamhet inför kommande sä-
song. Vi har fortsatt försökt att få i gång rävsektionen då vi märkt att ungdomar verkar tycka 
att det är en jakt som lockar mer.  
Flera lokalklubbar har varit duktig och anordnat ungdomsjakter och vi får fortsätta att enga-
gera den yngre generationen för stövarjaktens överlevnad. Och varje enskild jägare får dra 
sitt strå till stacken för att försöka locka till stövarjakt. Och även om man bara är ute en helt 
vanlig dag i skogen så kan man bjuda med en ungdom för att försöka väcka intresset för 
stövarjakten. 
 
Petra Högberg 
 

IT  

Undertecknad fick börja året med att bokföra alla banktransaktioner från den tidpunkt när 

interimsstyrelsen tog vid och fram till årsskiftet.  

Under januari 2021 tillsattes en IT-kommitté som i första hand skulle arbeta med förvaltning 

och vidareutveckling av våra verksamhetssystem Hundprov och Hitta Stövare. I kommittén 

har följande personer ingått:  

• Leif Lundholm, Svenska Stövarklubben  

• Thomas Eriksson, Svenska Stövarklubben 

• Michael Barchéus, distrikt 1 

• Fredrik Nordin, distrikt 2 

• Lars Hansen, distrikt 3 

• Bo Titusson, distrikt 4 

• Johan Tropp, distrikt 5 

IT-kommittén har haft ett flertal digitala möten där vi tittat på och dokumenterat vilka för-

ändringar som vi önskade få utförda i de nuvarande systemen; HundProv och HittaStövare. 

Vi har också arbetat med att hitta ett system som stöd för utställningsverksamheten. De två 
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alternativ som undersökts är Animistrations* version av utställningssystem och det system 

som Dreverklubben utvecklat. Under våren skickades offertförfrågan till Animistration angå-

ende både utställningssystem och de utvecklingsförslag som vi funnit nödvändiga i Hundprov 

och HittaStövare. Att få återkoppling på offertförfrågan visade sig vara svårt och efter flera 

ohörsammade påtryckningar tog styrelsen beslutet att säga upp avtalet med Animistration. 

Styrelsen hade innan dess erhållit ett muntligt avtal från Dreverklubben om förvärv av deras 

system för utställningar, drevprov och statistik. 

Under verksamhetsåret beslöts också om att utveckla en ny webbplats. JO-förlaget fick upp-

draget som planerades att vara färdigt vid årsskiftet. Det blev något försenat men är i skri-

vande stund driftsatt. 

Leif Lundholm 

IT-ansvarig 

 

Utställningar 2021 

Utställningsverksamheten har som bekant legat nere under hela 2020 så när som på ett par 
utställningar. Antalet bedömda hundar på utställning är därför mindre än 50 totalt. 

Lokalklubbarna har i olika omfattning genomfört exteriörbedömning riktat mot de individer 
som skulle gå i avel.  

All denna verksamhet har präglats av anpassning till en Coronasäker verksamhet. 

Övrig verksamhet har gällt planering av utställningar 2022 där SKK krävt att avståndet mellan 
utställningar skall vara 30 mil. Efter ett omfattande arbete är nu utställningarna för 2022 
godkända med dessa avståndsregler uppfyllda. 

Arbetet med utställningar 2023 är genomfört och planeringen för 2024 pågår enligt SKK 
anvisningar. 

Utställda hundar 2021 

Under 2021-01-01 till 2021-12-31 har utställningarna genomförts i stort sett enligt plan med 
926 utställda hundar fördelade enligt nedan. 

Summa J Ex J Vg U Ex U Vg Jkl E Jkl Vg Ökl E Ökl Vg Ckl E 

926 59 31 29 19 277 113 144 106 26 

 Cert Ck        

 107 383        

804 hundar, 86,7 % av utställda hundar har fått Vg eller högre värdering under 2021 vilket är 
en mycket hög siffra. 383 eller 41,3 % av utställda hundar har fått Ck vilket också är en 
mycket hög siffra och ett utmärkt resultat av den avel som bedrivits. 

Av 926 utställda hundar har 152 hundar, 16,4 %, har fått lägre bedömning än Very Good. 
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Pågående arbete 

Inför kommande år startar ett arbete med att hitta kandidater till exteriördomarutbildning 
där avsikten är att förbereda ev. intresserade för att söka till SKK utbildning till 
exteriördomare. 

Thomas Eriksson 

Utställningsansvarig 

 

Jaktprov 2021-22 

Under säsongen så har Covid 19 släppt sitt grepp om folket och större samlingar har 
successivt tillåtets vilket är positivt. Å andra sidan har det alldeles i slutet på provsäsongen 
tornat upp sig mörka moln österut, mycket beklagligt men det är inte mycket vi kan göra åt. 
Nåväl provsäsongen uppvisar något fler provdagar än förra säsongen, en del av ökningen 
beror på att två SM tävlingar flyttats ett år framåt och det blir 40 dagar bara där. Men ändå 
finns där en svag ökning i provverksamheten, fortsätt så ute i klubbarna. Statistiken visar 
antal provdagar i respektive klass. 

Drevprov 

Klass Ukl Ökl Ekl Totalt 

Ras Barmark /Snö Barmark/Snö Barmark/Snö  

                               

Finsk stövare 17 41 128 104 352 155 797 

Dunker     4 11   15 

Hamiltonstöv 13 6 113 71 172 71 446 

Russkaja Gon        

Schillerstövare 4 3 18 14 22 12   73 

Luzerner 2 4 16   5 36 24   87 

Schwyzerstöv   4    2  3     9 

Smålandsstöv 2  27 14 8 7   58 

Halden   1        1 

Estnisk stöv       5      5 

        

 

Summa 38 54 307 210 599 283 1491 

Särskilt Rävprov 

Klass SR ukl SR SR ekl Totalt 
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Ras Barmark Snö Barmark Snö Barmark Snö  

Am Foxhound    2 2      4 

Finsk stövare 2 11 33 25 34 23 128 

Hamiltonstöv 2 4 15 5 7 6   39 

Russkaja Gon     2      2 

Schillerstöv 5 5 24 17 33 25 109 

Smålandsstöv 2 1 4 3 5    15 

Treeing W C 3   1 2      6 

Gotland (rasv)    1       1 

Schiller        

Rasvård 

Gotland 

  1 1 

 

4 1     7 

 

    1    1   

Summa 14 

 

21 

 

72 

 

56 

 

89 

 

55 

 

306 

RR prov  

Ras Antal prov 

Finsk Stövare 127 

Hamiltonstövare   56 

Schillerstövare   26 

Luzernerstövare   15 

Smålandsstövare   17 

Treeing W C      1 

Am Fox     1 

Dunker     2 

Schiller rasvård     3 

Russkaja Gon     1 

 

Summa 

249 

(Med reservation för fel) 
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Nya drevprovsdomare 

Vi har auktoriserat 20 st nya drevprovsdomare. 

Stövar SM för harhundar 

Det inställda SM:et från 2021 tog Skåne-Blekinge Stövarklubb hand om. Ordinarie SM 2022 
sköttes av Västerbottens stövarklubb.                                                                            

Stövar SM för rävhundar 

2021 års räv SM gick av stapeln på Gotland. 2022  års SM gick i Småland 

 

 

Regler 

Regelrevidering är i skrivande stund inlämnad till Jhk i SKK för godkännande. Är det så att 
förslaget kan godkännas på fullmäktige väntar arbete med att ta fram utbildningsmaterial, 
trycka nya böcker, anpassa rapportsystemet mm. 

Thomas Larsson 

Jaktprov/regelansvarig 

 

Rapport Avelsverksamhet 2021     
 
När vi sammanställer registreringar från 2021 ser vi en mycket positiv ökning.  

Vi kom nästan upp i samma nivå som vi hade 2015 & 2017 

Pandemin lugnade sig något under året och det fanns ett stort intresse att skaffa valpar. 

  
Vi riktar ett stort tack till engagerade uppfödare, hanhundsägare, valpköpare och alla övriga 
inom Svenska Stövarklubben och i Rasföreningarnas organisationer! 

Nu tar vi nya tag inför ett lika bra 2022! 
 

Kontakt med Avelsråd, Rasföreningar  

Kontakten med avelsråden har som främst varit via mejl och telefon.  
Inom avelskommittén hölls 3 möten under 2021.  

Respektive avelsråd har i sitt uppdrag att hålla kontakt med sin egen rasförening. 

 
 Registreringar 2010 – 2021 
  Statistiken hämtad ur SKK Avelsdata. Senaste uppdateringen är från 2021-01-10 
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   ÅR 2010 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 

Hamiltonstövare 258 256 241 240 205 265 234 262 184 237 155 221 

Schillerstövare 77 101 134 96 87 142 131 77 113 79 95 122 

Smålandsstövare 78 58 63 40 70 31 97 79 61 54 59 71 

Gotlandsstövare 9 19 16 19 1 10 9 5 5 12 7 22 

Finsk stövare 461 353 346 380 315 376 447 398 359 367 332 393 

Luzernerstövare 63   31   47   48   27     29 31      40 26 19 39 38 

Schwyzerstövare 1 2 3 10 5 0 0 0 6 0 0 0 

Dunkerstövare 1 16 14 2 0 2 0 4 2 3 3 3 

Haldenstövare 0 4 0 0 1 0 2 0 0 0 0 9 

Hygenstövare 0 0 0 1 0 0 0 0 0 0 1 0 

Bernerstövare 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 

Jurastövare 7 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 1 

American Foxh. 14 11 25 1 10 48 19 21     35  1 6 8 

Istaski kratk. 
gonic     1 0 0 0 0 0 

0 0 

Russkaja gontjaja 9 47 16 3 22 25 2 22 16 2 0 2 

Summa 978 898 905 840 744 928 972 908 807 784 697 890 

       

Kommentar till registreringar 2020 – 2021              

Finsk stövare, Hamiltonstövare, Schillerstövare samt Smålandsstövare har under året ökat 
med ca 20 % i antalet registreringar mot föregående år.  

Gotlandsstövarna har 3-dubblat antalet registreringar. 

Luzerner ligger oförändrade. 

En mycket positiv och glädjande utveckling. 

 
35 st stövare är importerade under 2021, vilket är en minskning med 1 mot föregående år. 
Finsk stövare har flest importer Tot 14 st.  Luzerner 6 st, Hamiltonstövare 8 st. 
Dunkerstövare 3 st,  Smålandstövare 2, American Foxh 1 st samt Jurastövare 1st. 
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Kontakt med Svenska kennelklubben (SKK) 
Kontakten med SKK har varit i frågor och i ärenden där vi blivit tillfrågade som remissinstans 
och frågor som inkommit från enskilda hundägare. 
Undertecknad och utsedda avelsråd har under hela året arbetat med att uppdatera RAS, ( 
SKK:s Rasspecifika avelsstrategier). SKK har uppdaterat de RAS som inkommit.  

 

Vi hade en uppåtgående trend från 2014 till 2015 och 2016, men viker fortsatt  av nedåt , 
2017, 2018,  2019  & 2020. 2021 viker kurvan uppåt igen till en nivå vi inte haft sedan 2017. 

 

 

 

HD – statistik 1997 – 2021 

Hamilton – Gotland - Schiller – Småland - Luzern och Finsk stövare 

I nedanstående tabell kan vi ta del av respektive ras resultat mellan 1997 – 2006 efter 
avläsning i ”gamla” nordiska systemet. 

Statistik efter omläggning till FCI-avläsning 2007 t.o.m. 2021. 

Som HD-belastade i statistiken räknas i Gamla systemet: HDI, HDII, HDIII och HDIV. Som 
icke belastad räknas U.A. 
Som HD-belastad i nya statistiken FCI, räknas: C, D, och E.  

Bedömda Som icke belastad A och B. 
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Underlaget är senast hämtat ur SKK Avelsdata 2022  02 11  gällande FCI avläsning. 
Statistiken mellan två årtal (2007-2021) är medelvärden under nämnda tidsperiod
       

Ras Antal reg. 
2007-2021 

Antal röntgade  

1997-2006    2007-2021 

% röntgade      
av reg                av reg. 

97-2006              2007-2021 

% HD       % HD FCI  

97-2006          2007 - 2021 

Hamiltonstövare 3891 1099             1155 17,7                        29,7 22,3                      29,9 

Finsk stövare 6044 1401             1753 24,4                        29,0 11,0                      20,8 

Schillerstövare 1776 837                756 52,7                        42,6  23,4                     20,8 

Smålandsstövare 1026 245                352 25,2                        34,3 22,4                      34,9 

Luzern 631  -                    192   -                            30,4   -                          15,0 

Gotlandsstövare 184  -                     50   -                            27,2     -                          34 

Totalt/Medelvärd. 13552 3582            4258 30,0                        32,2 19,8                      25,9 

   

Kommentar till sammanställd HD-statistik:  

Antalet hundar som avlästs enligt FCI, är nu, mot nuvarande registreringssiffror procentuellt 
fler än tidigare avläsning åren 1997 – 2006 i det ”gamla” nordiska bedömningssystemet. I 
statistiken 
finns variationer mellan år, vilket är naturligt och beror på vilka som röntgas, antal röntgade 
osv.  

Luzern- och Gotlandsstövare togs med i statistiken först 2009.  

Luzerner, Finsk stövare och Schillerstövare bidrar positivt till medelvärdet.   

 
%HD-Medel för samtliga 6 raser är 25,9 vilket är en ökning med 0,3 % mot 2020. 

%Röntgade minskar återigen med 1,2% till 32,2 emot 2020.  

 

Mellan 2020 – 2021 har vi haft följande HD-utveckling: 
Alla raser ligger väldigt konstant i % HD-belastade. 

Samtliga raser minskar dock i % röntgade/registrerade. Vilket ses med oro ifrån Styrelsen. 
Om för få hundar röntgas blir statistiken allt för osäker att lita på. 
 
Avelsrådens verksamhet framgår av deras rapport.  
 
Daniel Bohlin 
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AA SvStk 

 

Avelsrådsrapporter  

Avelsrapport för Gotlandsstövare 2021 

Gotlandsstövareföreningens styrelse utgör enligt beslut vid klubbmötet föreningens 
Avelsråd.  

Valpar 2021 och rasens utveckling 

Det föddes fyra kullar gotlandsstövare under året och antalet registrerade valpar blev 22. 
Könsfördelningen var jämn, 11 tikar och 11 hanhundar. 

Alla parningarna var rekommenderade av Gotlandsstövareföreningens Avelsråd (Styrelsen 
utgör Avelsråd). Uppfödare Mor Far Antal valpar Magnus Tarberg Kelli, SE46420/2014, 50 % 
hygen Basse, SE53724/2016 7 Stefan Hansson Bella, SE53722/2016 Kolle, SE46422/2014, 50 
% hygen 5 Rune Martinsson Luna, SE13210/2019 Gunde, SE23827/2013 6 Kenth Jörgensen 
Bessan, SE53721/2016 Jante, SE51671/2019 4  

Föreningens ambition att det ska födas minst 5 kullar om året kunde nästan infrias under 
2021. Några gotlandsstövare rapporterades avlidna under året. Totalantalet levande 
gotlandsstövare ökade under året från 115 till 130 hundar. Tre av dessa finns i Norge, resten 
i Sverige.  

Rasvårdsprojektet 2021 

Inga nya inkorsningar inom rasvårdsprojektet har genomförts eller planerats. Av årets fyra 
kullar ingår två i rasvårdsprojektet. Valparna är andrageneration och har alltså 25 % 
hygenstövargener. Föreningen följer utvecklingen av hundarna inom projektet, där det nu 
finns 6 hundar i första generation, 21 hundar i andra generation och 7 hundar i tredje 
generation. Under året har föreningen begärt att avelsspärren för rasvårdshunden Caisa 
släpps, vilket SKK:s Avelskommitté också har beslutat att göra. Caisa kan därför paras, vilket 
planeras till 2022.  

Jaktprov  

Under jaktsäsongen 2020 - 2021 genomfördes tre jaktprov. Astuens Kolle erövrade en 
elitetta, Kättings Nästa en etta i unghundklass samt klarat rådjursrenhetsprov och Kättings 
Freya en trea i unghundklass.  

Utställningsmeriter 2021  

På grund av coronapandemins restriktioner genomfördes inte så många utställningar under 
2021. Kättings Jörlin ställdes ut i Örnsköldsvik 30 maj med resultat excellent i unghundklass 
och i Vindeln den 3 juli, också då i unghundklass med excellent som kvalitetsbedömning. På 
Gotland (Kungsgården) den 3 juli fick Kättings Freya excellent i öppenklass. Kättings Brolle 
fick excellent i unghundklass och Kättings Nästa excellent i jaktklass i Markaryd (Lagan) den 
14 augusti. I Rättvik den 15 augusti fick Tikko excellent i öppenklass, hans son Olle, excellent 
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i unghundklass. Faxälvens Caisa fick två excellent med ck, vid 2-dagarsutställning i Danmark i 
november och blev dessutom såväl dansk som nordisk vinnare 2021. Totalt således nio 
starter där samtliga fick kvalitetsbedömningen excellent.  

Beteende- och personlighetsbeskrivning  

Tre hundar genomgick beteende- och personlighetsbeskrivning hund (BPH) under 2021, 
Kättings Freya, Kättings Nästa och Kättings Brolle.  

Höftledsdysplasi  

Fyra hundar kontrollerades med avseende på höftledsdysplasi (HD) under 2021. En fick grad 
A, en grad B och två grad C 

Styrelsen Gotlandsstövareföreningen 

januari 2022 

 

 

 

Avelsrapport för Hamiltonstövare 2021 

Under 2021 har avelsrådet bestått av Petra Högberg, Johanna Flinta och Åke Green.  

Ett givande år med många trevliga samtal med tikägare som står inför att para sin tik.  

Vi har även haft flera digitala möten med avelskomitteén med Tobias Knutsson, Gunnar 
Petesson, Glenn Ahlstedt och Marita Lithander som avgick under 2021. 

Det är glädjande att vi fått flera nya uppfödare (9 st) som registrerat kennelnamn och de är 
ett välkommet tillskott för rasen överlevnad. 

Under året har det förmedlats 32 parningar varav det resulterade i att 21 av dessa 
rekommenderade kullar blev det valpar som registrerats. Under början av 2022 så är det 
även flertalet parningar som rekommenderas så det ser positivt ut inför kommande 
valpkullar. 

Under året 2021 så har kullarna varit fördelad på 32 kullar och det är 28 olika hanar som 
använts i de olika kombinationerna. 

Det registrerades totalt 221 unika hundar varav 8 av dessa var importer från Norge. En 
glädjande siffra med stigande antal registrerade valpar.  

På grund av senaste årets begränsningar av arrangerade utställningar så är det färre hundar 
som meriterats på utställning så vi hoppas att många passar på och visar upp sina hundar så 
den lilla utställningsmerit som krävs för att få användas i avel erövras. Även om det är en ung 
hund som ställt ut så kan det vara bra om den anmäls i öppenklass för att det ska vara 
godkänt för avel. Vi har under året haft många unga hundar som varit aktuella för avel men 
tyvärr inte kunnat rekommenderas då de endast har merit i juniorklass.  
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Unik spermabank för Hamilton 

En spermainsamling och infrysning har skett under året med 5 st hanhundar där vi tittat på 
släktskap, hd, meriter och antal avkommor och vad vi tror är genetiskt viktiga hundar för 
rasens framtid som valts ut. Men hjälp av bidrag från Jordbruksverket på 50 000 kr som 
avelskommittén sökt i god tid och fått bifall på. Det har varit ett stort arbete för alla 
inblandade med löptikar som skall finnas tillgänglig och hanhundsägare som ska infinna sig 
på plats. Men förhoppningsvis ska denna insats vara en investering för rasens framtid och 
överlevnad. 

Positiv utveckling på registrerade valpar 2021  

 

  Antal reg/år    2020    2021  

Tikar (varav importer)      74    ( 3)     108    ( 3)  

Hanar (varav importer)      81    ( 1)     113    ( 5)  

Totalt      155    ( 4)     221    ( 8)  

 

Släktskap/Inavel 

Inavelsgraden för Hamiltonstövaren har en positiv trend och fortsätter att minska .  
I snitt låg det på 0.4% vilket i sig gör att det ligger på lägsta nivån någonsin på rasen. Vi 
fortsätter arbetet med att hålla nere inavelskofficienten på rasen så långt det är möjligt. 

Vid varje rekommenderad parning görs även en uträkning på släktskapsindex. Under 2021 så 
har parningarna varierat från 97- 111 i släktskapsindex och önskan är att hålla ner siffran så 
lågt det går. Så arbetet fortsätter med det. Det kommer att ta lite tid att nå så lågt 
läktskapsindex som vi önskar. Men arbetet fortsätter och vi får se det som en långsiktig plan 
att minska släktskapet. 

En önskan har varit att Svenska stövarklubben skall vara behjälplig att få fram 
Släktskapsindex på fler hundar som vi kan använda i avelsarbetet. 

 

HD-statistikens utveckling: Vi behöver undersöka fler hundar för att få mer statistik på våra 
hundars led-hälsa. I RAS för Hamilton har vi som mål att 35% skall HD-röntgas. Så vi behöver 
få fler hundar undersökta. För att få en säkrare siffra på hur vår ras förhåller sig och för att 
fler hundar ska kunna användas i avel. 

 

Diagnos 2017 2018 2019 2020 



 
 

Sida 14 av 23 
 

HD grad A 25 
 (36,8 

%) 
8 

 (25,8 

%) 
4 

 (18,2 

%) 
4 

 (44,4 

%) 

HD grad B 18 
 (26,5 

%) 
11 

 (35,5 

%) 
15 

 (68,2 

%) 
2 

 (22,2 

%) 

HD grad C 20 
 (29,4 

%) 
12 

 (38,7 

%) 
3 

 (13,6 

%) 
3 

 (33,3 

%) 

HD grad D 5 
 (7,4 

%) 
      

HD grad E         

Totalt antal 

undersökta   
68  31  22  9  

Snittålder för 

undersökning 

(månader)   

27  23  23  17  

Antal födda 254  187  222  150  

 

 

Hälsoläget 

Det ser fantastiskt bra ut då det inte inkommit några defektrapporter under året. Men 
frågan är om det är sanningen? Det är viktigt att alla hundägare som upplever hälsoproblem 
skickar in defektrapport för att vi snabbt ska kunna fånga upp eventuella problem som finns. 
Vi kan i så fall uppmärksamma och försöka bromsa i tid innan det blir ett hälsoproblem.  

Exempelvis så kan det vara sånt som många upplever som problem t ex magproblem, allergi, 
problem med luftvägarna som är några diagnoser våra försäkringsbolag rapporterar om. 

 

Petra Högberg                              Johanna Flinta                             Åke Green 

 

Avelsrådsrapport för Schillerstövare 2021 

Inledningsvis vill vi framföra ett varmt tack till alla intresserade och schillerägare som hört av 

sig under året. Det har varit samtal om kommande parningar, nya meriterade hanhundar till 

vår hanhundslista, valpförmedlingar eller samtal för att rent allmänt prata schillerstövare. Det 

är som regel glädjande och berikande samtal och det är roligt för oss avelsråd att vara 

efterfrågade. Hör gärna av er med era frågor! 
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Registreringar 

Detta år har vi inte nått upp till vårt avelsmål enligt RAS som är minst 150 valpar, det blev 

totalt 133 valpar varav 62 tik- och 71 hanvalpar. Detta är en bra ökning från 2020 dådet 

endast föddes 95st. Det blev sammantaget 17 tikar och 15 hanar som gick i avel. Antal reg 

valpar/kull blev 2021 7.8st .  

Efterfrågan på schillervalpar var större 2021 än tillgången,många förfrågningar inkommer 

också efter valpar från meriterade schillrar. Särskilt stor är efterfrågan efter valpar från 

rovdjursmeriterade föräldrar. Ett problem som vi har noterat, men som vi hoppas och tror 

kan vara övergående är att hundar som försålts till Norge tidigare inte har kommit att bli 

meriterade och därmed gått förlorade för att gå vidare i avel.  

Avelsrådgivningar 

Under året har vi haft en glädjande utveckling med et drygt 20 tal avelsrådgivningar. De flesta 

tikägare tar numera kontakt med avelsråden i god tid före en parning, vilket vi uppskattar.  

Vi har som målsättning från avelsråden att varje tikägare som efterfrågar avelsrådgivning för 

sin tik skall få förslag på täckhundar inom en vecka efter sin förfrågan. Vi tre avelsråd 

samråder alltid om varje förfrågan från tikägare och lämnar därmed ett genomarbetat förslag 

om lämpliga täckhundar till tikägarna. Undantag från denna regel uppstår om någon tikägare 

efterfrågar någon hane från någon av avelsrådens egna uppfödningar då är praxis att det 

aktuella avelsrådet avstår från samrådet kring denna parning för att undvika jäv. 

Varje tikägare kan numera själv ,om man så önskar för att ta fram egna förslag inför samrådet 

med avelsråden. Gå in på de hjälpmedel som vi avelsråd förfogar över och se på Hitta stövare  

och eller Svenska kennelklubbens hunddata samt avelsdata för att se om en intressant 

hanhund skulle passa den egna tiken. Det vi avelsråd vill uppnå är så lite inavel som möjligt 

och aldrig över 2,5% samt så bra femgenerationsindex som möjligt.  

Detta för att söka vidmakthålla en så bred avelsbas som möjligt. 

Avelsråden har alla hanar som är meriterade till lägst de avelskrav som vi har faställda i ras i 

en sk hanhundlista som är en förteckning över alla meriterade hanar. Utifrån den för vi 

samtal med tikägarna om lämpliga hanar på den förteckningen. . 

Inavelstrend och kullstorlek 

Inavelstrenden hamnade år 2021 på 1,1, % vilket är bra och exakt samma som 2020. Ser vi 

under en längre period så har vi ett medeltal på 1,4 vilket måste anses vara mycket 

tillfredställande i en så liten ras som schillerstövaren utgör. Speciellt när vi känner till ett antal 

parningar och tjuvparningar som skett utan avelsrådens medverkan under åren, vilka haft en 

betydligt högre inavelsgrad och därmed bidraget till att höja inavelsgraden för rasen.  
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Kullstorleken under 2021 ökade från 6,3 till 7,8 Även om stora skillnader redovisades hos 

tikarna. Ser vi över en längre period är medelvärdet ca 6,0 i kullstorlek. 

Hälsa 

Hälsoläget hos schillerstövaren måste anses gott. Vi kan konstatera att försäkringsbolagen 

gör samma bedömning. De hälsofrågor som tidigare uppmärksammats finns i rasens gener 

men medvetna avelsstrategier hos tidigare avelsråd och kloka uppfödare har markant 

reducerat problematiken. Det gäller dock att fortsätta att undvika avels kombinationer med 

kända problem historiskt och framför allt se till att de inte dubbleras vid någon 

avelsrådgivning. 

HD röntgen görs tyvärr i alltför liten utsträckning för att vi skall känna till rasens egentliga 

hälsoläge vad gäller höftledsdysplasi. Den nu lite slumpmässigt genomförda 

röntgenundersökningen av vissa individers höftledsstatus ger ingen klar bild av det egentliga 

hälsoläget i rasen även om vi genom dessa avläsningar inte ser någon försämring av rasens 

höftledsstatus. Ser man under en 5 årsperiod så ligger avläsningsresultaten på ca 50% HD A 

ca25% HD B och ca25% HD C. 5 dvs 2,5% hundar har haft HD D sedan 2017.  

 Rasvård 

Under 2021 har en kull rasvårdsvalpar fötts. Sammanlagt sedan 1990 talet har 235 valpar 

fötts inom rasvårdsprojektet. Svenska schillerstövarföreningen har beslutat att försöka 

använda Serbski Gonic från forna Jugoslavien i rasvårdsarbetet med Schillerstövaren.             

Rasens effektiva avelsbas(NE) är fortfarande relativt smal. Vi är således även framgent 

beroende av en fortsatt fokusering på utavel och fortsatt inkorsning i rasen. Framför allt är vi 

beroende av att tillvarata de hundar som meriterats ur kullar från tidigare inkorsningar.  

Den viktigaste komponenten för en fortsatt framgångsrik schilleravel är dock att vi meriterar 

våra schillerstövare på jaktprov och att vi får fler som parar sina schillertikar! 

Med varma schillerstövarhälsningar! 

Avelsråden för Schillerstövaren 2022-04-10 

Jerry Stridh  Hans Sterner  Joakim Rehn 

 

Avelsrådsrapport för Smålandsstövare 2021 

Det är fortsatt stor brist på välmeriterat avelsmaterial. Speciellt gäller detta hanar. Det kan i 
sammanhanget nämnas att endast tre nya hanar under provsäsongen 2021/ 2022 erhållit 
nödvändiga meriter för att användas i avel, medan nio tikar har uppnått detta. 
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Om denna trend håller i sig över tid blir situationen ohållbar.  
Speciellt i numerärt små raser är det önskvärt att kunna använde ungefär lika många hanar 
som tikar i aveln. Det är en hjälp till att hålla inavelsökningen i schack. 
Oviljan att meritera hundarna på jaktprov är påtaglig. Därmed följer också att det blir ett 
tvärsnitt av rasen som går i avel. Det blir de hundar som råkar ägas av provintresserade 
personer som går i avel. Med dessa förutsättningar är det därför svårt att nå några större 
avelsframgångar för rasen som helhet. Det blir även svårt att hitta kombinationer med hyfsat 
låg inavelsgrad när det är vanligt med hela kullar där inte någon valp blir tillgänglig för vidare 
avel. Detta till trotts är den jaktliga och exteriöra standarden fortfarande tämligen god. 
 
 
Registreringar 
Under 2021 ökade registreringarna till 69 valpar födda i Sverige. Därtill importerades två 
tikar. Könsfördelningen blev tämligen ojämn. Tikar 26 st och hanar 43 st. De är födda undan 
11 olika tikar och 10 hanar.  
Efterfrågan på valpar har varit god under 2021. 
 
Avelsrådgivningar 
Under året har vi lämnat rådgivning vid 7 av de 11 kullarnas tillkomst. 
Vi vill påminna uppfödarna om att våra tjänster just handlar om upplysning och rådgivning. 
Beslut fattas av uppfödaren, men vi vädjar om att uppfödarna ska följa SvStkl och SSF-s regler 
för avel. 
 
Inavelstrend och kullstorlek 
Ökningstakten av inavelsgraden i rasen är låg under året. Det gäller även för de kullar där 
ingen rådgivning lämnats.  
Att hålla ner inavelsökningen har högsta prioritet. För 2021 ligger den på 2,0 %. 
Glädjande fortsätter kullstorleken att öka. För året ligger den på 6,27 valpar/ kull, den högsta 
siffran på över 30år.   
 
Hälsa 
Hälsoläget får anses mycket gott.  Två fall med EP-liknande anfall har dock rapporterat under 
året. 
Vi försöker så långt det är möjligt att undvika kombinationer med EP-anlag i båda  
föräldrarnas stamtavlor även om de kända anlagsbärarna ligger långt bak i stamtavlorna, och 
i övrigt följa SvStkl.s anvisningar om defektbekämpning. 
Det är för framtiden viktigt att alla fall av EP-liknande anfall rapporteras och dokumenteras 
även om de är få. 
Här brister det en hel del från hundägare och uppfödare. 
Sedan kravet om känd HD-status på smålandsstövare för att användas i avel togs bort 2020 
har ytterst få hundar undersökts. Under 2021 röntgades endast tre individer.  
Om en hund uppvisar kliniska besvär från höfter bör den röntgas. 
                                                                                                                                                                     
Rasvård  
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Under 2021 har en rasvårdsparning genomförts. Det är en X3 parning med schiller som gav 
7 valpar.  
Fler inkorsningar måste tillkomma snarast. Såväl nordiska som kontinentala raser kan vara 
aktuella som inkorsningsras. 
Intresserade tikägare sökes. Såväl Svenska Stövarklubben som Svenska 
Smålandsstövareföreningen bistår intresserade tikägare med allt praktiskt runt detta. 
Jämsides med att rasinkorsningen får fart är det av yttersta vikt att fler hundar blir tillgängliga 
för avel. Det gäller nu framför allt hanar.  
Utställning och jaktprovsmeritering måste bli en självklarhet för alla ägare av 
Smålandsstövare om rasen ska utvecklas positivt.  
 
Avelsrådet för Smålandsstövare 
 
 
Mats Nilsson     Håkan Forsberg   
   
 
Avelsrådsrapport för Finskstövare 2021 

Under 2021 kan vi se att stövaraktiviteterna så sakteliga kom i gång igen, från att ha varit i 

någon form av dvala under pågående pandemi. Nya former för att få sin hund exteriör 

bedömd, nyttjades också under pandemin. Vilket får ses som positivt, för att tidigare kunna 

nyttja unga potenta avelsdjur i avelsarbetet. Glädjande kan vi konstatera att registreringen av 

finskstövare under 2021 ökar i hela Norden. Vi avelsråd tackar för ert stora engagemang kring 

vår ras, vilket ni alla bidrar till, antingen som förtroende valda, uppfödare eller helt enkelt 

som en engagerade jägare med sin duktiga finskstövare. Många är frågorna till oss avelsråd, 

vilket är inspirerande, vi gör alltid vårt bästa för att försöka svara på allehanda frågor som 

berör aveln. 

 

Registreringar  

Registrerade hundar 2021 visar en ganska rejäl ökning, med 18,1 % från föregående år. Under 

2021 registrerades det totalt 393 hundar, fördelat på 195 tikar och 198 hanar, varav 14 är 

importerade hundar. I rasens hemland kan man också se en markant ökning av registreringar 

under 2021. Totalt registrerades i Finland 1230 finskstövare, mot föregående år 1096, en 

ökning med 12,2 %. Så uppfödare, fortsätt att använda era duktiga hundar i aveln, om dom 

uppfyller kraven som finns i avelsplanen för rasen! Även hundar som kommer ur kullar med 

dokumenterat bra jaktlig bredd och som ännu inte nått sitt championat, kan vara nog så 

viktiga att använda i avelsarbetet. Efterfrågan på valpar är fortsatt ganska stor, trots att det 

under 2021 fanns några få kullar, där fram för allt hanvalpar fanns kvar lite längre hos sina 
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uppfödare. 

Avelsrådgivningar  

Under året har totalt 36 avelsgodkännanden getts. De flesta tikägarna tar kontakt med 

avelsråden i god tid före en parning, vilket vi uppskattar. Vi har som målsättning från 

avelsråden att varje tikägare som efterfrågar avelsrådgivning för sin tik skall få förslag på 

täckhundar inom en vecka eller vid av tikägare och avelsråd uppgjord lämplig tidpunkt. Vid 

behov rådgör vi som avelsråd med varandra vid rekommendation av lämplig täckhund, för att 

kunna presentera ett så genomarbetat förslag som möjligt till tikägaren. Om någon tikägare 

efterfrågar täckhund som ägs av eller kommer från någon av avelsrådens egna uppfödningar, 

så är det praxis att något av de andra avelsråden handlägger denna förfrågan, för att undvika 

en jävsituation. Varje tikägare kan naturligtvis själv, om man så önskar, ta fram egna förslag 

inför samrådet med avelsråden om tänkbar täckhund. Vi avelsråd vill uppnå en så låg 

inavelgradsökning som möjligt för rasen, eller ett medelvärde som balanseras på en 

acceptabel nivå runt ca. 1 % och aldrig över 3 %. Detta för att kunna vidmakthålla en så bred 

avelsbas som möjligt.  

SFF tillhandahåller på sin hemsida en sammanställd hanhundslista, där kriterier för att 

komma med på listan specificeras i förtexten till listan. Tänkbara täckhundar som inte 

uppfyller alla kriterier för att komma med på den officiella hanhundslistan, kan naturligtvis 

även de vara viktiga tillskott för att öka rasens avelsbredd. I denna kategori kan vi ex. se 

importerade hundar, eller hundägare som vill para sin tik i Finland eller Norge. Vid förfrågan 

på parning i Finland eller Norge, följer vi oftast det aktuella landets regler vad det gäller ex. 

max antal valpar efter en hanhund, vissa undantag kan förekomma i fall med dokumenterat 

duktiga nedärvare från linjer som inte är överrepresenterade i vårt land. Samma regler gäller 

även vid parningsförfrågan av ”svensk” täckhund till tik från annat land.  

Inavelstrend och kullstorlek  

Rasens genomsnittliga inavelsgrad, över fem generationer hamnade år 2021 på 1,3 %. På 

senare år kan vi se en svag ökning av inavelsgraden, men får väl fortfarande anses vara på en 

acceptabel nivå. Inavelstrenden är en viktig parameter för att kunna bibehålla en bred 

avelsbas med friska hundar även i framtiden. Om man ser över en tioårsperiod (2012 - 2021) 

så har vi ett medelvärde på 0,99 %, vilket är bra. Även om stora skillnader på kullstorlekarna 

kan ses hos de använda tikarna, hamnade kullsnittet för 2021 på 7,4 valpar, lite högre än 

medelvärdet över en tioårsperiod (2012 – 2021) vilket ger medelkullen på 6,9 valpar.  

Hälsa  

Finskstövaren är i stort sett en frisk och sund ras. Det förekommer dock årligen några få 
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inrapporteringar av hundar med atopiska allergier, patella/korsbands problem, epilepsi och 

mentala brister. Det man via försäkringsstatistik kan se är en viss ökning av är problem i övre 

luftvägarna, diabetes och olika former av cancersjukdomar.  

Det har under året även rapporterats om valpar med outvecklade knäleder. SFF’s 

avelskommittè har ihop med forskare vid SLU och SKK genomfört en utredning för att 

diagnosticera valparnas defekt. Tyvärr lyckades inte detta, då inga valpar för att gen-test eller 

att obducera fanns tillgängliga. När det gäller avelsrekommendationer för avkommorna från 

familjegruppen, gäller tills vidare SKK’s generella rekommendationer för sjukdomar med 

okänd arvsgång. Sjukdomar som Ataxi och PDA finns inom rasen men inga nya fall har under 

senare år rapporterats, men vi måste fortsatt vara observanta på dessa sjukdomar och följa 

RAS vid användandet av avelsdjur. Hälsofrågorna ovan finns i rasens gener men medvetna 

avelsstrategier och kloka uppfödare har markant reducerat problematiken. Det gäller dock att 

även fortsättningsvis undvika avels kombinationer med kända problem historiskt och i 

möjligaste mån se till att de inte dubbleras vid någon parning. Det är därför väldigt viktigt att 

defekter hos hundarna rapporteras till Sv.Stkl defektregister.  

Det finns ett fortsatt fokus på att så många som möjligt gen-testar sin finskstövare, för att 

undvika dubblering av framför allt ataxigenen i någon parningskombination. De aktörer som 

idag är godkända för att ataxitesta finskstövare är MyDogDNA (Wisdom Panel) och Laboklin 

(Labogen).  

Utbredningen av anlagsbärare för ataxigenen bland testade finskstövare hos MyDogDNA i 

Finland, har de senaste åren legat på mellan 17 - 19 %.  

Det sker löpande en uppdatering av svenskregistrerade, ataxitestade hundar på SFF’s 

hemsida under fliken ”Svenska ataxilistan”. Då återrapportering av testade hundar inte sker 

automatiskt, vädjar vi till er som gjort testet att vidarebefordra resultatet så att så många 

hundar som möjligt kommer med på de olika listorna. Hur återrapporteringen går till finns 

beskrivet i texthuvud för ”Svenska ataxilistan”.  

Det är viktigt att tänka på att inget hindrar att bärare av ataxigenen används i avelsarbetet, 

om motparten är fritestad. Endast om båda föräldrarna är bärare av ataxigenen kan valparna 

utveckla ataxi, därför är det lika viktigt att få med både bärare och icke bärare på listan. För 

att säkerställa sig om att inte få några sjuka valpar, bör ett av föräldradjuren vara testad fri. 

 HD röntgen görs tyvärr i alltför liten utsträckning för att vi skall känna till rasens egentliga 

hälsoläge vad gäller höftledsdysplasi. Den nu lite slumpmässigt genomförda 

röntgenundersökningen av vissa individers höftledsstatus ger ingen klar bild av det egentliga 

hälsoläget i rasen, men ger ett underlag som är tillräckligt för användandet av HD-Index för 

rasen.  
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Utfallet från de HD-Röntgade hundarna hamnade på för 2021: 97 hundar röntgades, utfallet 

gav ej HD-belastade hundar (A-B) 76 hundar 78,4 %, 43 ur gruppen A-B hundar erhöll ett 

HD-Index över 100,  

HD-belastade hundar (C) 21 hundar 21,6 %, en klar förbättring jämfört med 2020. Om man 

ser på ett lite längre perspektiv inom årsintervallen fr.o.m 2012 – t.o.m 2021, så registrerades 

det under dessa år totalt 3713 hundar, under samma årsintervall HD-röntgades 1131 hundar 

30,5 %, ej HD-belastade (A-B) 871 hundar 77 %, HD-belastade (C-D-E) 260 hundar 23 %.  

Från år 2018, har HD-Index används i större utsträckning som ett riktvärde i avelsarbetet för 

finskstövaren. I tabell nedan syns aktuella värden för referenspopulation för HD-Index. HD-

Index är ett säkrare avelsinstrument för att på längre sikt förbättra rasens HD-Status, utan att 

minska avelsbasen alltför mycket. Förhoppningsvis hjälper indexeringen oss att bryta den 

negativa trend som synts under senare år.  

 

 

Om HD-Röntgens vara eller inte vara som en del av stövarnas hälsoprogram, har tidigare 

diskuterats, men för finskstövaren kvarstår kravet om känd HD-Status innan parning, för 
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tilltänkta avelsdjur.  

Rasvård  

Rasens effektiva avelsbas (NE) är fortfarande på en nivå som kan anses som mycket god och 

den tillgängliga avelsbasen hamnar på 181 i värde, beräknat på intervallet 2012 - 2021, med 

ett snitt av 0,99 % i inavel. Det totala generationsintervallet från föräldradjur till avkommor, 

ligger ganska stabilt, och hamnar på 5,5 år. För att fortsatt kunna hålla en bra avelsbas och 

snabba på avelsframstegen bör generationsintervallet minskas ytterligare och ett rimligt mål 

kan vara på 5 år. Om registreringssiffrorna minskar, krymper också avelsbasen snabbt det är 

därför viktigt med en fortsatt fokusering på utavel och att få in fler yngre hundar från bra 

kullar i aveln.  

De viktigaste komponenterna för en fortsatt framgångsrik avel är att vi använder sunt förnuft 

samt utnyttjar de ”instrument” som finns i form av unghundsgranskning, jaktprov och 

utställningar och utvärderar resultaten från dessa. Genom Sv.Stkl. avelsnämnd får vi ett 

större tvärfunktionellt arbete mellan de olika stövarraserna, vilket måste vara mycket positivt 

för nya framtida avelsgrepp.  

Avelsråden  

Peter Lövgren  Christian Drott  Rolf Pellving 

Avelsrapport för Luzernerstövare 2021 

Saknas 
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Avslutning 

Styrelsen för Svenska Stövarklubben får härmed överlämna denna verksamhetsberättelse för 
2021 års verksamhet till Stövarfullmäktige 2022 för godkännande. 

 

Sverige april 2022 

 

   

Rolf Karlsson Peter Hermansson  Henrik Mårts 

 

   

Marita Lithander Thomas Eriksson  Leif Lundholm 

 

    

Petra Högberg Daniel Bohlin  Thomas Larsson 

 

 

Lill Wiklund 

 


